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En principi, entenem que aquesta iniciativa és una actuació 
concreta que li correspondria al segon nivell d’estructuració 
del pla, i inclosa dins d’una línia d’acció prioritària però, bé, 
agrairíem que ens ho clarificara. 

En resum, estem d’acord que les accions de difusió, sensi-
bilització i creació de cultura sobre un tema en concret són 
d’extremada importància; no obstant això, després d’any i 
mig, i esperant alguna cosa més d’aquest pla, que de segur ara 
vosté ens revelarà finalment, com pogueren ser per exem-
ple quines són les línies d’acció prioritàries del pla, quines 
són les actuacions a desenvolupar en cada línia d’acció, en el 
seu cas si n’hi ha alguna actuació específica adreçada a detec-
tar i limitar les causes que originen els riscos industrials, que 
és l’objectiu fonamental d’aquesta planificació i que n’hi ha 
previst, òbviament, per a la implementació del pla . 

En resum, la pregunta és quin és el grau de desenvolupament 
i implementació actual del Pla d’acció per al foment de la 
seguretat industrial . 

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyor Almería . 

Conseller, quan vullga .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, senyora presidenta . 

Senyor diputat, senyor Almería, vaig a intentar explicar-li tot 
el procés també del que hem fet en el pla perquè de vegades, 
també, escoltant-lo a vosté jo també em confonc i ja no sé si 
creu que és positiu que ha d’haver-hi un consell de coordina-
ció del pla o no ha d’existir eixe consell de coordinació . Vosté 
sap que ens agrada fer política sempre de baix cap a dalt i 
amb molta participació i, per tant, han d’eixir fins i tot les 
línies del pla del mateix consell de coordinació valenciana per 
a la seguretat industrial . 

Però, el primer que vullc dir és que la seguretat industrial és 
una prioritat per a la conselleria i per al Consell, i el foment 
i la promoció d’aquesta és una de les mesures estratègiques 
de La Generalitat, tal com es va aprovar en el seminari del 
Consell celebrat a Sagunt en 2017 . 

La seguretat industrial és per a les persones i les perso-
nes són el nucli del govern del botànic . En eixe sentit, des 
del passat any, 2017, es va treballar en l’elaboració del Pla 
d’acció per a la promoció de la seguretat industrial en coor-
dinació amb tot els agents implicats, una tasca que he de dir 
és pionera en l’estat, que compta amb el Consell Valencià 
de Coordinació de la Seguretat Industrial com a instru-
ment operatiu per al seu desplegament en què estan repre-
sentats els sectors intervinents en la seguretat industrial a 
través de les federacions, associacions, i col·legis professio-
nals respectius . 

Els objectius del pla són: intensificació de controls, lluita 
contra l’intrusisme professionals, control dels productes 
industrials posats en el mercat i el foment de la informació en 
matèria de seguretat industrial . 

El Consell Valencià de Coordinació de la Seguretat Industrial, 
en la seua reunió del 10 d’abril del present any, va acordar la 
realització d’una campanya de sensibilització per a la ciuta-
dania sobre la importància de la seguretat industrial; així 
mateix, va acordar la realització d’actuacions de diagnòstic 
de determinades instal·lacions industrials, el diagnòstic de 
les instal·lacions pretén avançar actuacions que haurien de 
fer les empreses per a millorar la mateixa seguretat indus-
trial, és a dir, una espècie de pre-ITV per a detectar possibles 
incompliments perquè puguen ser solucionats sense necessi-
tat d’aplicar accions coercitives .

Dir-li que el passat 3 de setembre es van signar els conve-
nis amb les entitats encarregades de realitzar les actua-
cions prèviament aprovades pel consell de coordinació . Van 
signar les entitats, Aseival, que ha iniciat i esperem que per 
a desembre pugam tindre ja el resultat d’aquestes accions 
que són accions de diagnòstic, que seran més de 500 diag-
nòstics de seguretat industrial i impactes en professio-
nals de la indústria, instal·ladors, mantenidors o engin-
yers; i, d’una altra banda, amb la mateixa data van ser 
signats quatre convenis amb el consell de col·legis oficials 
d’enginyers graduats i enginyers tècnics industrials de la 
Comunitat Valenciana, el Col·legi d’Enginyers Industrials 
de la Comunitat Valenciana, la Federació Empresarial 
Metal·lúrgica Valenciana, Feneval, i Fempa, cadascú d’ells 
amb un suport de 20 .000 euros per a dur a terme accions 
divulgatives en diferents mitjans de comunicació i la realitza-
ció de jornades tècniques per a professionals .

L’objectiu és que aquestes actuacions es realitzen en tot 
l’àmbit territorial de la Comunitat Valenciana incloent el major 
nombre possible de localitats i que tinguen públics objec-
tius molt diferents, a fi que puguen aconseguir l’arribada a 
la màxima població . A més, el calendari d’actuacions de les 
accions de difusió i conscienciació en aquest moment es 
troben en fase de preparació i de manera imminent s’estaran 
executant . Addicionalment, anualment s’executen els progra-
mes d’inspecció pels serveis territorials d’indústria a fi de 
comprovar el grau de compliment reglamentari en matèria 
d’indústria en els establiments i instal·lacions industrials . 

Per tant, és un missatge no coercitiu que té molta influència 
en la ciutadania que és l’àmbit de la seguretat industrial, i a 
banda està la inspecció que hem de fer de manera obligatòria 
per al compliment estricte de la llei . 

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, conseller .

La següent pregunta la formula el diputat del Grup 
Parlamentari de Ciudadanos, senyor Woodward, també al 
conseller d’economia sostenible . 

Senyor Woodward, quan vullga . 
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El senyor Woodward Poch:

Buenas tardes, señor Climent . 

Le voy a leer unos titulares que me imagino que usted estará 
al tanto de ellos, y cronológicamente desde el año 2016 que 
es cuando se produjo la votación del famoso brexit en el 
Reino Unido .

Mire, en 2006, dos meses después, «las exportaciones valen-
cianas al Reino Unido se desploman tras el brexit»; «las 
exportaciones valencianas al Reino Unido se hunden 24 
veces más que las españolas tras el brexit» . (Soroll de papers)

En 2017, «las exportaciones valencianas al Reino Unido tras 
el brexit siguen cayendo y ya van 322 millones»; «el brexit 
frena en seco las exportaciones de la Comunidad Valenciana 
hacia el Reino Unido»; «las exportaciones hacia el Reino 
Unido se hunden un 11%»; «el brexit no da tregua»; «las 
exportaciones de la Comunidad Valenciana hacia tierras 
británicas caen un 14%», esto fue en abril del 2018, y recien-
temente ya, «cae la actividad económica con el Reino Unido 
ante el inminente brexit», y ya el mes pasado, «cara y cruz de 
las exportaciones de la comunitat, se mejoran hacia Estados 
Unidos pero se hunden con el Reino Unido» .

Mire, el presidente de Imeca nos comentaba que la incerti-
dumbre que nos sobrevuela con efectos globales y locales 
parece poner de manifiesto errores metodológicos en este 
tipo de procesos, se refería al brexit . Asistimos sorprendidos 
a situaciones en las que se toman o nos hacen tomar decisio-
nes de una gran trascendencia económica para el conjunto de 
la sociedad sin la suficiente información sobre sus efectos. Y 
le daré unas cuantas cifras que me imagino que está usted al 
corriente .

Exportaciones, en el año 2017 caen las exportaciones –como 
ya le he dicho– un 11% y que representan una pérdida de 
288 millones de negocio con el Reino Unido; en los prime-
ros siete meses del año 2018 la caída ha sido ya del 10,9% . 
Por contra, las importaciones en el año 2017 aumentaron 
un 8,2% al Reino Unido, un total de 119,95 millones más 
de importación, con lo que arroja un saldo negativo de la 
balanza de unos 400 millones de euros con esas diferencias . 

Y mi pregunta es: ¿Qué medidas ha llevado a cabo? ¿Qué 
medidas están en marcha? Y ¿qué tienen previsto implemen-
tar por la pérdida de negocio que supone el brexit a nues-
tro tejido empresarial de la Comunidad Valenciana? Y como 
podrá entender por los titulares y las cifras que le he dado, 
me refiero a las medidas para evitar la pérdida total de nego-
cio con el Reino Unido . 

Muchas gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, señor Woodward . 

Conseller .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Moltes gràcies, presidenta . 

Senyor diputat, mire, en economia la desconfiança és una 
enemiga potent perquè funcione d’alguna manera, ¿no? Vullc 
dir, i fins que no es tanque al març del 2019 tot el tema de les 
relacions entre el Regne Unit i la Unió Europea, aleshores 
eixa incertesa va a provocar que es puguen taxar estes coses 
a aquest territori i a tots els altres territoris del món perquè 
sabem que l’economia és un mocador . 

Però jo vaig a donar-li una altra dada, una dada molt impor-
tant en el conjunt de l’economia i bàsicament en les exporta-
cions que és molt bona, és molt bona, perquè si el brexit ens 
ha fet perdre eixos percentatges, concretament d’un any a 
l’altre, del 2017 al 2018 hem perdut un 11% en exportacions, 
en el mateix període resulta que nosaltres hem crescut un 
2,7% en les exportacions . Per tant, vol dir que estem diversi-
ficant bastant bé la nostra economia, i això també ho hem de 
posar en valor . No sé si m’explique . 

I exactament pel brexit doncs hem d’intentar obrir més 
mercats, intentar que la nostra economia es consolide . I ¿què 
estem fent? Mire, hem reforçat la xarxa d’oficines en l’exterior, 
en l’actualitat comptem amb 26 antenes que donen servei 
a 37 mercats, tenim concretament el doble de mercats que 
teníem en el 2015 . A més, un dels mercats on hem restablert 
la nostra presència ha sigut concretament el Regne Unit, és 
a dir, a través d’una nova delegació a Londres, operativa  des 
del 2017, on es presten serveis personalitzats per a facilitar la 
introducció de les empreses a aquest mercat i l’accés a la infor-
mació sobre oportunitats reals i nous contactes comercials .

També el Regne Unit està inclòs en el pla de promoció exte-
rior de la Comunitat Valenciana . Dir-li que els propers dies 
20 i 21 de novembre, l’Ivace organitza el tercer congres Go 
Global, junt amb les cambres de comerç i l’Icex. És un esdeve-
niment de referència en internacionalització .

I dir-li que enguany, a més de les trobades amb la xarxa exte-
rior, hi haurà un espai de trobades amb importadors interes-
sats a conéixer l’oferta dels principals sectors valencians, i 
bàsicament en gent del Regne Unit .

Així mateix, implementem noves accions de promoció per a 
noves destinacions, tant dins de la Unió Europea com fora d’ella .

També vull destacar que com a accions d’atracció d’inversions 
des del Regne Unit, en maig del 2017 es va realitzat la parti-
cipació de la fira Foreign Direct Investment Expo en Londres, 
considerada fira de referència de la internacionalització. 

L’objectiu de la participació en aquesta fira exposar les forta-
leses, beneficis i oportunitats de negoci del nostre territori 
per a tots aquells inversos interessats en un enclavament 
estratègic, sòlid i estable on resituar el seu negoci .

Els resultats d’aquesta participació van ser positius . A hores d’ara, 
estem donant seguiment a un projecte d’inversió del sector TIC 
amb les perspectives fermes d’implantació al nostre territori .

També s’ha iniciat contacte amb altres potencials inver-
sors que en aquest moment estan sondejant la Comunitat 
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Valenciana i que van des del sector TIC fins al sector logís-
tic i l’immobiliari. Des de la confiança i el treball estem mini-
mitzant l’efecte brexit, perquè si no estiguérem fent totes 
aquestes coses i mirant amb lupa què és el que podem fer 
més davant el Regne Unit, la veritat que estaríem parlant de 
números també molt sorprenents .

I després vull donar-li una dada també molt positiva . Dir-li, 
i com vosté també ha dit, que a pesar que hem perdut un 
11% d’exportacions en un any, dir-li que s’ha destacar en el 
període…, perdó, s’ha destacat com el segon millor inver-
sor estranger al nostre territori en 2017, el Regne Unit, amb 
un 22% de la inversió total rebuda, i en el primer semestre 
del 2018 es manté com a tercer major inversor amb un 15% 
de la inversió també total rebuda, la qual cosa vol dir que 
totes i cadascuna de les accions que estem fent el Consell en 
l’àmbit de la internacionalització estan també destinades per 
a pal·liar eixa situació que tenim en el Regne Unit . I la veritat 
que els números no són tan dolents .

(Ocupa la presidència el president, senyor Enric Morera i Català)

El senyor president:

Moltes gràcies, conseller . (Aplaudiments)

Senyor Woodward, té vosté temps, però ja el conseller no li 
podrà contestar .

El senyor Woodward Poch:

Sí, sí, lo sé, lo sé .

Solo agradecerle la respuesta, porque creo que es la primera 
vez que tenemos datos sobre el negocio con el Reino Unido 
tan claro como los ha expuesto . Y se lo agradezco .

 Y como le he formulado también la pregunta por escrito, 
seguro que recibo los datos . Pero nada más era por ponerle en 
cuestión que para nosotros es un mercado muy importante . 
Ya sabe que hay 75 .000 residentes registrados . La Comunidad 
Valenciana es la primera potencia, o el primer país o la primera 
región europea con más turistas y residentes procedentes de 
Reino Unido . Y de ahí nuestra preocupación . 

Y sobre todo, volverle a recordarle que el 8,7% en el 2017 fue 
el nivel de exportaciones con respecto al total que hacíamos en 
el Reino Unido . Y, por tanto, los 2 .500 millones que se expor-
tan al Reino Unido entendemos que es una preocupación, como 
veo que están ustedes al pie del cañón, e intentaremos continuar 
nuestra insistencia para que ese mercado pueda seguir creciendo .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Woodward .

Següent pregunta que formula l’il·lustre diputat Rubén 
Ibáñez al conseller d’economia sostenible .

Senyor Ibáñez, té vosté la paraula .

El senyor Ibáñez Bordonau:

Gracias, presidente .

És el conseller de hacienda, ¿eh?

El senyor president:

Sí, sí . Conseller d’hisenda, que està ací present .

El senyor Ibáñez Bordonau:

Gracias, presidente .

Tras el cambio de gobierno en España, ha aparecido un 
Consell tímido, un Consell arrugado, un Consell absoluta-
mente escondido . Ustedes han pasado de la reivindicación a 
la sumisión. Antes la deuda era inaceptable, antes el déficit 
era insostenible, antes el FLA era terrible . 

Hoy la deuda, el déficit y el FLA son bienvenidos. Hoy no reci-
bimos nada extraordinario y el Consell se muestra satisfe-
cho, y usted dice que hay un cambio de actitud, sí, pero en 
ustedes . El doctor Sánchez también les ha plagiado, y a usted 
especialmente, conseller, le ha plagiado su fórmula mágica: 
pintar ingresos, donde usted era auténtico maestro . 

Y, por tanto, señor conseller, yo le pregunto: ¿on estan els 
diners? Y de la financiación, ¿qué? Por eso, me puede decir 
cuáles son las gestiones que ha llevado a cabo ante el 
Gobierno de España para conseguir la reforma del actual 
sistema de financiación.

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Ibáñez .

Li contestarà…

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Moltes gràcies, president .

Senyor Rubén Ibáñez, si no el sentira, no m’ho creuria, de veritat .

O siga, vosté està venint a les comissions mixtes Consell-Corts i 
expliquem allí totes les coses, explique amb la contundència que 
adés i ara, amb el senyor Montoro i amb la senyora Montero, 


